
 

 

 
 

 
 

Täna on Euroopa ühtsuse jaoks oluline päev.  
 
Täna hommikul oli Euroopa Parlamendil au võõrustada president Zelenskõid, 
kes on Ukraina rahva vapruse, julguse ja vastupidavuse ehe kehastus. President 
Zelenskõi kõneles parlamendi istungisaalis, kuid tema sõnad kajasid vastu kõikjal 
Euroopas. Tugevat ühtsust väljendavas sõnumis tuletas ta meelde, et Ukraina ei 
võitle üksnes oma territooriumi, vaid ka meie ühiste väärtuste kaitsmise eest.  
 
Varsti möödub aasta Venemaa ebaseaduslikust sissetungist suveräänsesse ja 
sõltumatusse Ukrainasse. Võime olla uhked oma täieliku solidaarsuse üle 
Ukraina rahvaga. 
 
Kuid sõda Ukrainas jätkub. Me ei saa endale lubada sõjaväsimust – just sellele 
loodab Kreml, kes tahab meie süsteemi ja kannatlikkuse proovile panna.  
 
Ukraina vajab veelgi rohkem toetust.  
 
Ukraina vajab relvi. Sõja järgmises etapis on vaja rohkem soomukeid. Kaaluda 
tuleb tankide, reaktiivlennukite ja pikamaa õhutõrjesüsteemide saatmist ning 
tegutsema peab kiiresti. Enesega rahuloluks pole aega. 
 
Nii saame aidata saavutada rahu, väärikuse, vabaduse ja õigluse.  
 
Ukraina kuulub Euroopasse. Eelmisel aastal tegime ajaloolise otsuse anda 
Ukrainale ja Moldovale ELi kandidaatriigi staatus. See ei olnud lihtsalt 
sümboolne samm, vaid kinnitus, et Ukraina koht on Euroopa Liidus. Peame 
olema valmis oma lubadusi täitma. Ukraina on reformide tempot 
märkimisväärselt kiirendanud. Loodan, et ühinemisläbirääkimised algavad 
võimalikult kiiresti, kui Ukraina kõik vajalikud kriteeriumid täidab. 
 
Eelmine aasta näitas ka, et suudame üheskoos lahendada suurte inimhulkade 
liikumisest tulenevaid probleeme. Oleme näidanud, et saame sellega hakkama. 
 
Aastast aastasse, parlamendi igal ametajal on rändeprobleem ikka ja jälle esile 
kerkinud. Sellest hoolimata ei ole meil õnnestunud pikaajalises kestlikus 
lähenemisviisis kokku leppida.  
 



 

 

 
 

Tean, et igaühel meist on kiusatus tegutseda üksi. Autokraadid teavad seda. 
Küünikud arvestavad sellega. Kuid just praegusel keerulisel ajal ei tohi me 
kiusatusele järele anda.  
 
Minu jaoks on selge, et on probleeme, mida tuleb lahendada Euroopa tasandil. 
Isegi kui need probleemid on keerulised ja mitmetahulised, oleme suutnud ja 
suudame edaspidigi kokku leppida pikaajalistes lahendustes. 
 
Euroopa rände- ja varjupaigapakti näol on meil juba kava olemas.  
 

 Viimasel ajal on palju arutletud meie välispiiride tugevdamise üle – ja seda 
õigustatult. Kuid ei tohiks unustada, et saame juba praegu asuda neid 
küsimusi lahendama varjupaigamenetluste määrust ja taustakontrolli 
käsitleva kokkuleppe abil, säilitades samal ajal Schengeni ala terviklikkuse. 
 

 Juttu on olnud teisese rände ja tõhusa solidaarsusega seotud probleemide 
lahendamisest. Vastuse võivad anda Eurodaci ning varjupaiga- ja 
rändehalduse määrusega seotud kokkulepped.  
 

 Samuti on räägitud välismõõtmest ja koostööpüüdlustest peamiste 
kolmandate riikidega. Seda arutelu on juba varjupaiga- ja rändehalduse 
määruses arvesse võetud. Tuleb rohkem rääkida ka tagasisaatmisest. 
Turvalist tagasisaatmist kasutatakse endiselt liiga vähe, kuigi eeldused 
selleks on olemas. Seda on üldsusele raske selgitada. Me suudame 
paremat. Võime tagada, et vahendid suunatakse neile, kes neid kõige 
rohkem vajavad.  
 

 Rändepakt võib minna isegi kõigist nendest küsimustest kaugemale. 
Tervikuna hõlmab see ka kriisiolukordi, vääramatut jõudu ja muid 
ettenägematuid asjaolusid.  

 
Seepärast ei tohi me kõrvale kalduda sihist viia varjupaiga- ja rändealase 
õigusraamistiku reform lõpule enne käesoleva ametiaja lõppu.  
 
Selle kohustuse võtsid Euroopa Parlament ja nõukogu roteeruv eesistujariikide 
viisik Euroopa kodanike ees eelmise aasta septembris. Mis tahes väljaspool seda 
raamistikku toimuva arutelu eesmärk on üksnes seda reformi edasi lükata või 
isegi takistada. 
 
 



 

 

 
 

Me ei tohi aega kaotada. Kahe kaasseadusandja läbirääkimised peavad 
tingimata algama lähikuudel, et jääks piisavalt aega leida õige tasakaal ja selline 
lähenemisviis, mis on inimlik ja õiglane kaitse taotlejate suhtes, kindlameelne 
nende suhtes, kel ei ole õigust kaitsele, ning karm nende suhtes, kes meie 
planeedi kõige haavatavamaid inimesi ära kasutavad.  
 
Ja te teate sama hästi nagu minagi, et ränne on ainult üks paljudest 
probleemidest, millega Euroopa praegu silmitsi seisab. Praegusel ülemaailmse 
ebakindluse ajal, mida iseloomustavad suur inflatsioon, kõrged energiahinnad, 
majandusharude toimetulekuraskused ja talumatult suured majapidamisarved, 
peame toetuma oma suurimale varale.  
 
Tänavu tähistame oma ühtse turu 30. aastapäeva. Selle aja jooksul on inimesed, 
ettevõtjad ja tarbijad saanud rohkem võimalusi kui oleksime iial arvata osanud. 
Tõsiasi, et meil on maailma suurim demokraatlik ühtne turg, on tugevdanud 
meie ülemaailmset positsiooni. Ja seda isegi ajal, mil meie euroopalik 
tegutsemisviis on kahtluse alla seatud. Me määrame endiselt ülemaailmseid 
standardeid. Sest teatakse, et meie avatud ühiskonna ja avatud turu meetod 
toimib.  
 
Euroopal on pakkuda palju rohkem, kui me ise arvata oskame. 
 
Me saame sellele tugineda. Kiirendagem investeeringuid Euroopasse, et suunata 
Euroopa majandus tagasi stabiilsele kasvuteele ja saada veelgi 
konkurentsivõimelisemaks. Me ei pea midagi uut leiutama – taasterahastu 
„NextGenerationEU“ vahendid on endiselt valmis ja kättesaadavad. Seda toetab 
mitmeaastase finantsraamistiku läbivaatamine, mis võimaldab vahendeid 
ümber paigutada valdkondadesse, mis olid algsete läbirääkimiste ajal vähem 
prioriteetsed.  
 
Alles eelmisel nädalal teatati, et energia- ja elektriettevõtted teenisid 2022. 
aastal rekordilist kasumit. Nüüd on aeg juhusliku kasumi maksustamise idee 
tõsiselt käsile võtta.  
 
Tean, et otsus on juba varem vastu võetud, kuid kui näeme, et üksainus 
energiaettevõte on teeninud ligikaudu 40 miljardit eurot lisatulu, samas kui 
kodanikud ja ettevõtjad vajavad toetust, siis on selge, et ikka veel jäävad paljud 
vajaliku abita.  
 



 

 

 
 

Uusimad prognoosid näitavad, et Euroopa Liit suudab järgmise viie aastaga 
kasutusele võtta rohkem taastuvenergiat kui eelnenud 20 aasta jooksul. Sellise 
ülemineku vajadus ei ole oht, vaid võimalus.  
 
Täna hommikul võttis parlament vastu oma seisukoha ELi gaasimääruse ning 
paketi „Eesmärk 55“ viimase tähtsa komponendi, hoonete energiatõhususe 
direktiivi kohta. Oleme jõudnud Euroopa kliimamääruses kokku lepitud 
üleminekuks vajaliku õigusraamistiku ettevalmistamise lõppjärku.  
 
Euroopa Liit peaks püüdma saavutada ülemaailmset konkurentsieelist, jäädes 
kindlaks oma demokraatlikele väärtustele ja järgides kohandatud 
õigusraamistiku varal oma kliimamuutuste tegevuskava.  
 
Seejuures kehtib endiselt minu detsembris välja öeldud hoiatus: peame vältima 
libedat teed, mis viib protektsionismi äärmustesse. Me ei pea end müüridega 
kaitsma. Meie majandus on aastaid kasvanud just sellepärast, et toetasime 
vastupidist hoiakut. 
 
Meie tegutsemisviis toimib. 
 
See kehtib ka püüdluste kohta suurendada meie institutsioonide 
usaldusväärsust, sõltumatust ja vastutust. Mul on hea meel teatada, et eile õhtul 
võtsime selleks vastu esimesed meetmed. Olen kindel, et me jätkame usalduse 
taastamist parlamendi ja Euroopa projekti suhtes. 
 
Lõpetuseks lubage mul avaldada austust Nicos Anastasiadesele, kes pärast 
kümmet aastat Küprose presidendi ametikohal annab peagi juhikohused oma 
ametijärglasele üle. Täname Teid pühendumise eest Euroopa projektile ja 
rahule, täname Teid kõige eest, mida olete viimase kümne aasta jooksul 
piirkondliku tasakaalu nimel teinud. Teie ametijärglasel tuleb pingutada, et Teie 
vääriline olla.  
 
Tänan teid! 


